
 

Akademický senát UK FTVS 
 
     
 Č.j.: AS-04/2017 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 18. 4. 2017 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Komora akademických pracovníků (a): Heller, Kaplan, Hojka, Zahálka, Coufalová, Hráský, 
Novotná, Pokorná, Panská, Jelen, Jebavý, Dvorský, Malá, Harbichová 
Studentská komora (s): Pecinová, Omcirk, Anděrová, Thiel, Brtník 
Omluveni: Ižovská (s) 
Nepřítomní: Bujnovský (s) 
Hosté: (bez titulů): Kohlíková, Zelenka, Petr 
 

 
1. Projednání a schválení programu zasedání  

Na úvod seznámil předseda AS UK FTVS Heller s programem zasedání. Senátor Zahálka 

navrhl stáhnout bod 12 a 13 z programu zasedání vzhledem k pozdnímu zaslání. Senátor 

Hojka se vyjádřil, že studijní komise toto projednala. Předseda legislativní komise Kaplan 

uvedl, že komise zmíněné body nestihla projednat. 

Hlasování o vyřazení bodu 12 a 13 z programu: (9-6-2) 

 

Usnesení 01/04/2017:: AS UK FTVS odhlasovalo stažení bodu 12 a 13 z programu 

zasedání. 

 

Hlasování o upraveném programu zasedání 18. 4. 2017: (15-0-2) (pro-proti-zdržel se). 

Usnesení 02/04/2017: AS UK FTVS schválil upravený program zasedání 18. 4. 2017. 

 
2. Projednání a schválení zápisu z řádného zasedání dne 21. 3. 2017 

Předseda Heller seznámil senátory s návrhem zápisu z řádného zasedání dne 21. 3. 2017 

Hlasování o zápisu z řádného zasedání dne 21. 3. 2017: (17-0-0). 

Usnesení 03/04/2017: AS UK FTVS schválil zápis z řádného zasedání dne 21. 3. 2017. 

 

3. Vystoupení vedení fakulty 

Děkanka informovala o financování programu PROGRES. Bylo dohodnuto, že finance 

z PRVOUKu budou na publikace, překlady event. výjezdy do zahraničí. Pracovní skupina 

pro akreditace se pravidelně schází a jedná o akreditacích. Jsou vypisována různá výběrová 



řízení na pracovištích. Horská bouda na Muldě je již uzavřena a shání se provozovatel. Dále 

děkanka informovala o programu kandidáta na funkci rektora prof. Tomáše Zimy. 

Senátorka Pokorná požádala vedení fakulty o informaci, týkající se návrhu na vznik 

Evropského centra olympijských studií pro střední a východní Evropu, který iniciuje prof. 

Roland Naul (Universitӓt Műnster). Proděkan Petr zmínil, že zde je komunikace velmi 

obtížná, ale o návrhu se jedná. 

 

4. Projednání a schválení rozpočtu UK FTVS 

Tajemník Zelenka uvedl, že návrh rozpočtu byl rozeslán. Příspěvek od UK byl ponížen o 

1,2 mil. Kč i přesto, že se podařilo prosadit změny principů pro sestavování rozpočtu. Od 

1.1. 2017 byla změněna metodika a papírové výnosy nám budou přiznány, což činí nárůst o 

13 mil. Kč. Rozpočet byl sestaven s vyšší ztrátou z hlavní činnosti (5,4 mil. Kč), aby se 

nemusely snižovat mzdové náklady. Neměli bychom se dostat do ztráty, doplňková činnost 

a CŽV by měla krýt ztráty z hlavní činnosti. Bude třeba využít prostředků FRIMu na údržbu 

přístrojového vybavení laboratoří a center a na nákup nábytku.  

Předseda ekonomické komise Jelen uvedl, že proběhlo několik setkání s tajemníkem. 

Ekonomická komise doporučuje schválit rozpočet s tím, že využití FRIMu na údržbu 

přístrojového vybavení bude místo 2 mil. Kč 4 mil. Kč. 

Hlasování o návrhu rozpočtu pro rok 2017: (18-0-0) 

 

Usnesení 04/04/2017: AS UK FTVS schválil návrh rozpočtu UK FTVS pro rok 2017. 

 

5. Projednání a schválení Souhlasu vlastníka pozemku č. parc. 302/7 k. ú. Veleslavín pro 

účely získání územního řízení a stavebního povolení 

Tajemník uvedl, že jsme byli osloveni ohledně využití pozemku pod depem Veleslavín. 

Investor má již zpracovanou veškerou projektovou dokumentaci s cílem vybudovat 

vysokoškolské koleje zejména pro zahraniční klientelu. Investor byl osloven k vytvoření 

memoranda o spolupráci, ve kterém se zavazuje vytvořit fond v míře 5-10 mil. Kč pro 

financování aktivit zaměstnanců i studentů fakulty. Byla by stanovena komise, která by 

projekty, které by žádaly o financování, posuzovala. 

Senátor Zahálka se zeptal na stanovisko rektorátu, protože FTVS není vlastníkem pozemku. 

Tajemník uvedl, že FTVS sice není vlastníkem pozemku, ale nejdříve musí AS UK FTVS 

schválit věcné břemeno a až poté je smlouva postoupena rektorátu. Senátor Jelen se zeptal 

na velikost investice a dobu trvání. Tajemník uvedl, že výši investice neví. Z našeho 

hlediska se návrh projektu výstavby Vysokoškolských kolejí Veleslavín zkontroluje 



s běžnou cenou věcného břemene a s tou pak bude pracováno. Předseda legislativní komise 

Kaplan uvedl, že se zde jedná o průvodní dopis a Memorandum o spolupráci. V průvodním 

dopise by bylo vhodné sjednotit terminologii a poukázal na několik nejasností. Dále bylo 

projednáváno Memorandum o spolupráci, kde je také několik nepřesností.  

Senátor Jelen upozornil na špatný název ulice. Senátor Zahálka se zeptal na výhody a rizika 

této spolupráce. Proběhla diskuse ohledně spolupráce. Děkanka informovala, že toto byla 

iniciativa přechozího vedení. Senátor Hojka se pozastavil nad vymezením cesty, neboť 

navrhovaná varianta by zasahovala do chodu fakulty. 

 

Usnesení 05/04/2017: AS UK FTVS bere na vědomí předložený záměr a doporučuje další 

projednávání. 

 

6. Projednání a schválení Statutu UK FTVS 

Předseda legislativní komise Kaplan informoval o jednání této komise ohledně Statutu UK 

FTVS. Upozornil na používání termínu zaměstnanci fakulty, který by měl být nahrazen 

termínem akademičtí pracovníci. Legislativní komise doporučuje Statut UK FTVS ke 

schválení. 

Hlasování o Statutu UK FTVS: (19-0-0) 

 

Usnesení 06/04/2017: AS UK FTVS schválil Statut UK FTVS. 

 

7. Projednání a schválení Znaku UK FTVS 

Předseda legislativní komise Kaplan uvedl, že i toto bylo projednáváno a legislativní komise 

doporučuje tento vnitřní předpis ke schválení. 

Hlasování o Vnitřním předpisu Znak UK FTVS: (18-0-0) 

 

Usnesení 07/04/2017: AS UK FTVS schválil Znak UK FTVS. 

 

8. Projednání a schválení Sponzí absolventů UK FTVS 

Předseda legislativní komise Kaplan uvedl, že v dokumentu se liší pořadí uvádění univerzity 

a fakulty. V doktorské verzi je nejdříve uváděná univerzita a až pak fakulta, u bakalářské a 

magisterské je to naopak. Doporučení legislativní komise je sjednotit pořadí a to nejdříve 

uvést univerzitu a pak fakultu. Byl předložen pozměňovací návrh ve smyslu změny pořadí 

uvádění univerzity a fakulty u bakalářské a magisterské sponze. 

Hlasování o pozměňovacím návrhu: (18-0-0) 



 

Usnesení 08/04/2017: AS UK FTVS schválil pozměňovací návrh ve smyslu změny pořadí 

uvádění univerzity a fakulty u bakalářské a magisterské sponze. 

 

Hlasování o Sponzích absolventů UK FTVS: (18-0-0) 

 

Usnesení 09/04/2017: AS UK FTVS schválil Sponze absolventů UK FTVS. 

 

9. Projednání a schválení Jednacího řádu AS UK FTVS 

Předseda legislativní komise Kaplan uvedl, že i toto bylo projednáváno a byly provedeny 

drobné změny. V souvislosti s tím byly prostudovány vnitřní předpisy UK. Proběhla diskuse 

ohledně některých bodů. 

Hlasování o navrženém znění Jednacího řádu UK FTVS: (17-0-1). 

 

Usnesení 10/04/2017: AS UK FTVS schválil Jednací řád AS UK FTVS. 

 

10. Projednání a schválení Jednacího řádu Vědecké rady UK FTVS 

Předseda legislativní komise Kaplan uvedl, že připomínky byly konzultovány a 

zapracovány. Legislativní komise doporučuje Jednací řád Vědecké rady UK FTVS ke 

schválení. 

Hlasování o Jednacím řádu Vědecké rady UK FTVS: (16-0-1) 

 

Usnesení 11/04/2017: AS UK FTVS schválil Jednací řád Vědecké rady UK FTVS. 

 

11. Projednání a schválení Volebního řádu AS UK FTVS 

Legislativní komise Volební řád AS UK FTVS projednala a doporučila drobné úpravy. Po 

zapracování těchto připomínek legislativní komise doporučuje Volební řád AS UK FTVS 

schválit. Proběhla diskuse ohledně komor AS UK FTVS. Doporučuje se doplnit článek 5 

odstavec 2 a 3. 

Hlasování o Volebním řádu AS UK FTVS: (19-0-0) 

 

Usnesení 12/04/2017: AS UK FTVS schválil Volebního řádu AS UK FTVS. 

 

12. Stížnost studentů kombinovaného studia 



Předseda AS UK FTVS Heller informoval o stížnosti studentů kombinovaného studia. Byli 

pozváni zástupci kombinovaného studia, nicméně nikdo se nedostavil a ani na pozvání 

předsedy AS UK FTVS neodpověděl. Děkanka v reakci na tuto stížnost uvedla, že prof. 

Rychtecký již nevyučuje a hledá se nový garant oboru. Dr. Harsa se sám studentům omluvil 

a navrhl náhradní termín, tato výuka mu nebude honorována. Dále se jednalo o zajištění 

výuky v kombinovaném studiu. Senátorka Harbichová uvedla, že ve stížnosti zmiňovaný 

Mgr. Komarc je tajemník katedry a pí. Macháčková sekretářka, zodpovědnost za výuku by 

měli mít dotyční vyučující. Děkanka uvedla, že zmíněným bylo sníženo osobní ohodnocení 

na 1 měsíc. Senátor Jelen podotkl, že když KS koordinovala jedna osoba, a to Mgr. 

Břečková, tak tyto problémy nebyly, ale nyní je tam 17 subjektů a tudíž je to manažersky 

obtížné a chyby se vyskytují. Proběhla diskuse ohledně zodpovědnosti za promeškanou 

výuku a rozvrhování výuky kombinovaného studia. Senátorka Harbichová se zeptala na 

finanční náhradu. Proděkan Petr uvedl, že studentům byla nabídnuta náhradní výuka. 

Senátorka Malá zmínila, že ve stížnosti je uváděno, že nespokojenost s koncepcí studia je 

dlouhodobější. Senátorka Panská navrhla, aby stížnost dostali všichni akademičtí 

pracovníci. 

Hlasování o usnesení týkající se stížnosti studentů kombinovaného studia: (16-1-2) 

 

Usnesení 13/04/2017:: AS UK FTVS projednal interpelaci studentů a vyjádřil znepokojení 

nad neúčastí vyučujících ve výuce. AS UK FTVS vyslechl návrh řešení předložený vedením 

fakulty ve formě náhrady nerealizovaných hodin a žádá vedení fakulty, aby předložilo návrh 

na změnu přístupu učitelů a zodpovědnější přístup ve vztahu ke studentům kombinovaného 

studia. 

 

13. Různé 

Senátor Dvorský informoval o jednání České školní inspekce týkající se neuspokojivé 

výuky ochrany obyvatelstva. Upozornil, že fakulta je jediná, která má tento obor 

akreditovaný. Uvedl, že v souvislosti s tímto by chtěl znovu požádat o změnu názvu 

katedry. Děkanka uvedla, že to je otázka akreditací. Senátor Zahálka uvedl, že je dobře, že 

máme tento obor akreditovaný, ale na jeho zabezpečení by měla participovat celá fakulta a 

zeptal se na počet profesorů a docentů na dané katedře. Senátor Dvorský uvedl, že profesoři 

ani docenti na katedře nejsou, ale někde se musí začít a je třeba fungovat jako pracoviště 

zajišťující tuto problematiku. Senátor Zahálka zmínil, že je chyba monopolizovat výuku, 

naopak je třeba zajistit průchodnost oborů. Děkanka zmínila, že zde je garant prof. Slepička. 

Proděkan Petr se zeptal, v čem je současný název katedry limitující. Senátor Dvorský uvedl, 



že to je otázka zviditelnění pracoviště pro veřejnost. Proběhla diskuse ohledně ochrany 

obyvatelstva. 

 

Zapsala: Coufalová 

  

 Za AS UK FTVS 

 předseda doc. MUDr. Jan Heller, CSc. 

 
Na vědomí:  doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc., děkanka UK FTVS 

        Ing. Radim Zelenka, Ph.D., tajemník UK FTVS 

  doc. PhDr. Miroslav Petr, Ph.D., proděkan UK FTVS 


